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Protokół Nr 72 

z obrad siedemdziesiątej drugiej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 27.03.2024r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Lokalnej przy ulicy Rybackiej 11A 

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – 14:35. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 14 radnych udział wzięło 12 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2023r. 

poz.40/ 

 

Radny Stanisław Wegner - wygaśnięcie mandatu radnego na mocy art. 383 § 1 pkt 1 

Kodeksu wyborczego (Dz. U. z 2023 r. poz. 2408) i Postanowienia Nr 135/2024 

Komisarza Wyborczego w Bydgoszczy II z dnia 22 lutego 2024 w sprawie stwierdzenia 

wygaśnięcia mandatu radnego 

 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku       - Hanna Półgęsek 

5. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

I Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

6. Koordynator Klubu „SENIOR+” przy MGOPS w Więcborku- Barbara Patyna 

7. Uczestniczki Klubu „SENIOR+” przy MGOPS w Więcborku – Janina Bakoń, Grażyna 

Polan, Urszula Chlinka i Aleksandra Banach 

8. Redaktor Tygodnika „Wiadomości Krajeńskie”   - Robert Lida 

9. Redaktor „Radio Weekend”     - Maciej Bór 

 

W części posiedzenia uczestniczyli: 

 

1. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego    - Andrzej Marach 

2. Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Więcborku      - Ludmiła Piekałkiewicz-Geruzel 
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3. Zastępca Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka  

Pomocy Społecznej w Więcborku    - Izabela Szmaglinska 

4. Kierownik Działu Świadczeń Rodzinnych i Alimentacyjnych 

MGOPS w Więcborku      - Monika Janke 

5. Kierownik działu Wsparcia Rodziny MGOPS w Więcborku - Izabela Sowińska 

 

W dalszej części obrad, po stwierdzeniu wymaganego quorum, zrealizowany został punkt,  

w którym Burmistrz Więcborka, wraz z Przewodniczącą Rady Miejskiej w Więcborku 

uhonorowali laureatów Konkursu Ortograficznego „O Złote Pióro Przewodniczącej Rady 

Miejskiej i Burmistrza Więcborka” 

Prezentacji laureatów dokonała Dyrektor Miejsko - Gminnej Biblioteki Publicznej  

w Więcborku p. Ludmiła Piekałkiewicz-Geruzel 

Wśród uczniów klas V-VI: 

I MIEJSCE 

Nina Sokół ze Szkoły Podstawowej im. Ziemi Krajeńskiej w Sypniewie 

II MIEJSCE 

Patrycja Ihma ze Szkoły Podstawowej Nr 1 im. Polskich Noblistów w Więcborku 

III MIEJSCE /ex aequo/ 

Oliwier Marach ze Szkoły Podstawowej z Oddziałem Integracyjnym im. ks. Jana 

Twardowskiego w Jastrzębcu  

oraz Jan Mueller ze Szkoły Podstawowej im. Elżbiety i Jana Orzelskich w Runowie 

Krajeńskim. 

Wśród uczniów klas VII-VIII: 

I MIEJSCE 

Natalia Oleksińska ze Szkoły Podstawowej im. Elżbiety i Jana Orzelskich w Runowie 

Krajeńskim 

II MIEJSCE 

Mateusz Ostojski ze Szkoły Podstawowej Nr 1 im. Polskich Noblistów w Więcborku 

III MIEJSCE /ex aequo/ 

Lena Anna Tońska ze Szkoły Podstawowej im. Elżbiety i Jana Orzelskich w Runowie 

Krajeńskim 

Klaudia Tadych ze Szkoły Podstawowej Nr 1 im. Polskich Noblistów w Więcborku 

Dorian Kubatzki ze Szkoły Podstawowej Nr 1 im. Polskich Noblistów w Więcborku 
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Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Więcborku kończąc prezentację raz 

jeszcze pogratulowała zwycięzcom – podziękowała każdemu z Uczestników za zmierzenie 

się z napisaniem Dyktanda 

Podziękowania skierowano również do Nauczycieli, którzy przygotowali Uczniów do 

uczestnictwa w konkursie: Pani Lucynie Bykowskiej, Pani Magdalenie Januszewskiej, 

Pani Elżbiecie Musiał, Pani Lucynie Rataj-Błocińskiej, Pani Jadwidze Studziżbie, Pani 

Ilonie Sobeckiej-Gruszczyńskiej, Pani Julicie Tymeckiej, Pani Barbarze Wawrzon-

Cichończyk oraz Pani Mirosławie Wilkowskiej-Marach. 

Następnie Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku wraz z Burmistrzem wręczyli 

nagrody i wyróżnienia za osiągnięcia w dziedzinie Kultury i Spotu „RYCERZ 2023” 

Prezentacji laureatów dokonał Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski 

 

• Nagrodę Burmistrza Więcborka „RYCERZ” – za osiągnięte wyniki sportowe w 2023 

roku otrzymał Mateusz Paterek 

• Wyróżnienie Burmistrza Więcborka „RYCERZ” – za osiągnięte wyniki sportowe  

w 2023 roku otrzymała Zuzanna Białkowska  

• Wyróżnienie Burmistrza Więcborka „RYCERZ” – za osiągnięte wyniki sportowe  

w 2023 roku otrzymał Paweł Łata 

• Wyróżnienie Burmistrza Więcborka „RYCERZ” – za osiągnięte wyniki sportowe  

w 2023 roku otrzymał Mikołaj Paterek 

• Wyróżnienie Burmistrza Więcborka „RYCERZ” – za osiągnięte wyniki sportowe  

w tańcach towarzyskich i promocję Gminy Więcbork na arenie krajowej  

i międzynarodowej otrzymali Państwo Arleta i Robert Stępień, statuetkę w ich 

imieniu odebrała p. Sandra Pasieka. 

• Wyróżnienie Burmistrza Więcborka „RYCERZ” – za osiągnięcia muzyczno – 

wokalne, kreowanie własnej ponadprzeciętnej osobowości scenicznej, wzruszające  

i ujmujące recitale wokalne oraz promocję Gminy Więcbork otrzymała Bianka 

Berezowska, która uświetniła uroczystość wręczenia “RYCERZY” swoim występem. 

 

Po części uroczystej Przewodnicząca RM ogłosiła piętnastominutową przerwę w obradach.  

Po przerwie obrady wznowiono. 

W tej części obrad Przewodnicząca RM udzieliła głosu obecnemu na sesji Wicestaroście 

Powiatu Sępoleńskiego p. Andrzejowi Marachowi, który korzystając z okazji złożył 

wszystkim mieszkańcom gminy Więcbork oraz Radnym Rady Miejskiej w Więcborku  

i obecnym na sesji Życzenia Świąteczne. Natomiast startującym w zbliżających się wyborach 

samorządowych, życzył powodzenia.  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Wręczenie nagród laureatom Konkursu Ortograficznego „O Złote Pióro 

Przewodniczącej Rady Miejskiej i Burmistrza Więcborka”. 

4. Wręczenie nagród i wyróżnień „RYCERZ” za osiągnięcia w dziedzinie kultury  

i sportu. 



4 
 

5. Przedstawienie porządku obrad. 

6. Przyjęcie protokołu z LXXI sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

7. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

8. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Sprawozdanie z działalności Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku za 2023r.  

12. Działania Promocyjne Gminy Więcbork w roku 2023. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy Finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 

16. Przyjecie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2024 roku. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony pomnika przyrody dla drzew 

wchodzących w skład pomnika przyrody „Aleja Dębowa Runowo Krajeńskie – 

Borzyszkowo”. 

18. Przyjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika 

przyrody „Aleja Dębowa Runowo Krajeńskie – Borzyszkowo”. 

19. Przyjecie uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych 

pomnika przyrody „Aleja Dębowa w Sypniewie”. 

20. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Więcbork. 

21. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników oraz kandydatów na strażaków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu 

gminy Więcbork. 

22. Wolne wnioski i informacje. 

23. Zakończenie.  

  

Do przedstawionego porządku obrad Burmistrz Więcborka autopoprawką wprowadził, 

jako pkt 20 pozycję: „Przyjecie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/77/19 Rady 

Miejskiej w Więcborku z dnia 25 września 2019 r. w zakresie przebiegu drogi gminnej  

nr 020220C relacji Runowo Krajeńskie – Chłopigost”. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad zmienionym porządkiem obrad. 

Na sali 12 radnych 

 Za przyjęciem głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024  

Ad.6 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że protokół z LXXI  

sesji został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 
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Na sali 12 radnych 

 Za przyjęciem głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024  

Ad.7 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

28.02.2024 r. – radny Stanisław Piłka oraz radny Jan Antczak, uczestniczyli  

w uroczystościach pogrzebowych zmarłej żony Sołtysa sołectwa Zgniła p. Marii Niepiekło. 

 

29.02.2024 r. – udział radnej Brygidy Migawy w uroczystości „Urodziny Zucha”, która 

odbyła się w Szkole Podstawowej w Sypniewie. 

 

1.03.2024 r. – Przewodnicząca RM wraz z Wiceprzewodniczącym Rady Miejskiej  

w Więcborku p. Henrykiem Szwochertem oraz Burmistrzem Więcborka Waldemarem 

Kuszewskim i Zastępcą Burmistrza Więcborka p. Jackiem Masztakowskim, złożyła kwiaty  

i zapaliła znicze na grobach Żołnierzy Wyklętych: Stanisława Gębali i Franciszka 

Kucharskiego /cmentarz komunalny w Więcborku, /Zbigniewa Madeja i kpt Emila Cuprysia 

/cmentarz parafialny w Więcborku/. 

 

2.03.2024 r. – udział Przewodniczącej RM w Więcborku wraz z radnymi: p. Beatą Koptą, p. 

Iwoną Bonecką i p. Henrykiem Szwochertem w uroczystości nadania sztandaru dla III 

Szczepu Więcborskich Drużyn Harcerskich „Aurea Tria” oraz w Dniu Myśli Harcerskiej. 

 

6.03.2024 r. – udział Przewodniczącej RM w VI Targach Pracy i Edukacji w Sępólnie 

Krajeńskim /miejsce „Krajna Arena” Sępólno Krajeńskie/. 

 

8.03.2024 r. – udział Przewodniczącej RM w Więcborku wraz z Wiceprzewodniczącym RM 

p. Henrykiem Szwochertem w uroczystościach pogrzebowych zmarłej śp. Marii Kołaty 

długoletniej Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Więcborku. 

 

11.03.2024 r. – udział w spotkaniu z okazji Dnia Sołtysa z sołtysami z terenu gminy 

Więcbork /miejsce: Restauracja „Pod Koroną”/. 

. 

 

12.03.2024 r. – udział Przewodniczącej RM na zaproszenie Przewodniczącej Gminnego Rady 

Kół Gospodyń Wiejskich w Więcborku p. Agnieszki Lach, w spotkaniu z okazji Dnia Kobiet 

Przewodniczących Kół Gospodyń Wiejskich z terenu gminy Więcbork /miejsce: Restauracja 

„Pod Koroną”/. 

 

14.03.2024 r. – udział Przewodniczącej RM w Więcborku wraz z radnym RM  

w Więcborku p. Jackiem Kabattkiem w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Nowy Dwór. 
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23.03.2024 r. – Przewodnicząca RM w Więcborku wraz z radnymi RM w Więcborku:  

p. Stanisławem Piłką i p. Janem Antczakiem, uczestniczyła w Powiatowej Wystawie Stołów 

Wielkanocnych. Gminę Więcbork w tym roku reprezentowało Koło Gospodyń Wiejskich  

w Śmiłowie /miejsce: sala gimnastyczna Szkoły Podstawowej w Sośnie/. Tego samego dnia  

w godzinach wieczornych, Przewodnicząca RM w Więcborku uczestniczyła w zebraniu 

sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej w Więcborku w Domu Strażaka w Więcborku. 

 

 

25.03.2024 r. – obecność Przewodniczącej RM na zorganizowanym przez Miejsko-Gminną 

Bibliotekę Publiczną w Więcborku Konkursie Ortograficznym „O Złote Pióro 

Przewodniczącej Rady Miejskiej i Burmistrza Więcborka”. Patronem literackim konkursu był 

Stanisław Lem autor powieści fantastyczno-naukowych i dyktand, które zabrał i wydał 

Michał Zych – siostrzeniec żony pisarza. 

 

26.03.2024 r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

 

 

Ad.8  Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

28.02.2024 r. – udział w uroczystościach pogrzebowych zmarłej p. Marii Niepiekło, żony 

Sołtysa sołectwa Zgniłka p. Ryszarda Niepiekło na Cmentarzy Parafialnym w Runowie 

Krajeńskim. Następnie Burmistrz wziął udział w zebraniu sprawozdawczym Koła Gospodyń 

Wiejskich „Suchorączanki” w świetlicy wiejskiej sołectwa Suchorączek. 

29.02.2024 r. – udział w rocznej odprawie Komendy Powiatowe Policji, w której uczestniczył 

Zastępca Komendanta Wojewódzkiego Policji Marcin Woźniak /miejsce: Komenda 

Powiatowa Policji w Sępólnie Krajeńskim/.W tym samym dniu Burmistrz wraz z radną Rady 

Miejskiej w Więcborku p. Brygidą Migawą wziął udział w uroczystościach związanych  

z obchodzonymi raz na cztery lata „Imieninami Zuchów”, wchodzących w skład III Szczepu 

Więcborskich Drużyn Harcerskich /miejsce: Przedszkole w Sypniewie/. Ponadto Burmistrz 

wziął udział w zebraniu sprawozdawczym Koła Gospodyń Wiejskich w Wituni /miejsce: 

świetlica wiejska sołectwa Witunia/. 

1.03.2024 r. – udział w gminnych obchodach „Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy 

Wyklętych” na Cmentarzu Komunalnym w Więcborku oraz na Cmentarzu Parafialnym  

w Więcborku. W uroczystościach udział wzięli, miedzy innymi: Przewodnicząca Rady 

Miejskiej w Więcborku p. Anna Łańska, Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku 

p. Henryk Szwochert, młodzież klas mundurowych Liceum Ogólnokształcącego  

w Więcborku oraz uczniowie klasy VII Szkoły Podstawowej Nr 1 w Więcborku wraz  

z opiekunami. W tym dniu Burmistrz spotkał się również z Dyrektor Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku p. Hanną Półgęsek oraz wziął udział w zebraniu 

sprawozdawczym sołectwa Zabartowo /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Zabartowo/. 

2.03.2024 r. – udział we mszy św. i uroczystym nadaniu Sztandaru III Szczepowi 

Więcborskich Drużyn Harcerskich połączonej z Dniem Myśli Braterskiej. W tym dniu 

Burmistrz uczestniczył także w zebraniu sprawozdawczym Koła Gospodyń Wiejskich  

w Pęperzynie /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Pęperzyn/.    

4.03.2024 r. – udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Śmiłowo /miejsce: świetlica 

wiejska sołectwa Śmiłowo/. 
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5.03.2024 r. – udział w posiedzeniu Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego, 

dotyczącego sytuacji hydrologicznej na terenie powiatu sępoleńskiego. Spotkanie było 

wynikiem wcześniej zwołanego przez Burmistrza Więcborka – Gminnego Zespołu 

Zarządzania Kryzysowego oraz przekazanych informacji do Starosty Sępoleńskiego. Łączne 

straty szacowane przez samorządy gminne, jeżeli chodzi o drogi i przepusty oraz straty 

szacowane przez gminne spółki wodne, to ponad 2.400.000, 00 zł.  W gminie Więcbork straty 

w infrastrukturze drogowej i uszkodzonych przepustach, to koszt około 430.000, 00 zł. 

Natomiast uszkodzone systemy drenarskie, to około 400.000, 00 zł. Z posiedzenia 

sporządzono protokół oraz pismo, które skierowano do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego 

z wnioskiem o wsparcie spółek wodnych i gmin. Ponadto w tym dniu Burmistrz brał udział  

w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Puszcza w świetlicy wiejskiej sołectwa Puszcza. 

6.03.2024 r. – udział w Powiatowych Targach Pracy i Edukacji /miejsce „Krajna Arena”  

w Sępólnie Krajeńskim/ oraz w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Frydrychowo /miejsce: 

Remiza OSP w Sypniewie/ i zebraniu sprawozdawczym Koła Gospodyń Wiejskich 

„Jelenianki” /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Jeleń/. 

7.03.2024 r. – udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Suchorączek /miejsce: świetlica 

wiejska sołectwa Suchorączek/. 

8.03.2024 r. – udział w uroczystościach pogrzebowych zmarłej śp. Marii Kołaty, długoletniej 

Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Więcborku. Tego dnia Burmistrz wziął 

udział w spotkaniu z Wicewojewodą Kujawsko-Pomorskim p. Piotrem Hemmerlingiem, który 

na jego zaproszenie wizytował w Więcborku. Celem było omówienie sytuacji hydrologicznej 

na terenie gminy Więcbork i wizja w terenie zalewisk i uszkodzonych dróg. W tym spotkaniu 

wzięli również udział; Dyrektor ds. Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Kujawsko-

Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy p. Sławomir Szymański, Zastępca 

Wydziału Infrastruktury i Rolnictwa Kujawsko-Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego  

w Bydgoszczy p. Paweł Skonieczek, Kierownik Gminnej Spółki Wodnej w Więcborku  

p. Adam Zawieja oraz Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM  

w Więcborku p. Tomasz Fifielski.   Ponadto w tym dniu Burmistrz wziął udział w zebraniu 

sprawozdawczym Koła Gospodyń Wiejskich w Borzyszkowie /miejsce: świetlica wiejska 

sołectwa Borzyszkowo/.  

9.03.2024 r. – udział w zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Zakrzewku miejsce: świetlica wiejska sołectwa Zakrzewek/. 

11.03.2024 r. – udział w gminnych obchodach Dnia Sołtysa oraz w zebraniu 

sprawozdawczym sołectwa Wymysłowo /miejsce: świetlica wiejska w Dorotowie/. 

12.03.2024 r. – udział w spotkaniu z Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku p. Hanną Półgęsek, podczas, którego rozmawiano o przystąpieniu 

do etapu negocjacji z Urzędem Marszałkowskim w kwestii realizacji Projektu utworzenia 

Centrum Usług Społecznych w Więcborku. Następnie Burmistrz wziął udział w zebraniu 

sprawozdawczym sołectwa Lubcza /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Lubcza/ oraz 

Gminnych Obchodach Dnia Kobiet KGW z terenu gminy Więcbork miejsce: Restauracja 

„Pod Koroną”/.  

13.03.2024 r. – udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Borzyszkowo /miejsce: 

świetlica wiejska sołectwa Borzyszkowo/.  
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14.03.2024 r. - udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Nowy Dwór /miejsce: świetlica 

wiejska sołectwa w Nowy Dwór/, a następnie w zebraniu sprawozdawczym sołectwa 

Jastrzębiec /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Jastrzębiec/. 

15.03.2024 r. – spotkanie z Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku p. Danutą Zawidzką, gdzie omówiono tematy związane z rekrutacją do klubu 

dziecięcego w Więcborku, Przedszkola Gminnego i oddziałów przedszkolnych działających 

przy Szkole Podstawowej Nr 2 i terenach wiejskich. Rozmawiano także o zmianach  

w zasadach rekrutacji do Klubu Dziecięcego, które wyeliminują „kolejki” tworzące się przed 

Biurem BOOS w dniu rekrutacji. Jest kilka propozycji, które wprowadzone zostaną do 

Regulaminu, aby zlikwidować niepotrzebny i niekomfortowy element naboru. Tego samego 

dnia Burmistrz uczestniczył w Walnym Zebraniu Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania 

„Nasza Krajna”, podczas, którego wybrano członków Rady Decyzyjnej na nową kadencję. 

Skład Rady na nowa kadencję jest tożsamy z dotychczasowym. Następnie Burmistrz wziął 

udział w zebraniu sprawozdawczym Koła Gospodyń Wiejskich w Dorotowie /miejsce: 

świetlica wiejska sołectwa Dorotowo/ i zebraniu sprawozdawczym sołectwa Sypniewo 

/miejsce: Wiejski Dom Kultury w Sypniewie/. 

16.03.2024 r. – udział w zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Zabartowie /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Zabartowo/. 

18.03.2024 r. – udział w Konwencie Burmistrzów województwa kujawsko-pomorskiego.  

W posiedzeniu tym uczestniczyli, m. in.: Wojewoda Kujawsko-Pomorski p. Michał Sztybel, 

Kujawsko-Pomorski Kurator Oświaty p. Grażyna Dziedzic, Prezes Zarządu Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej p. Ireneusz Stachowiak. Tematyka 

poruszona podczas spotkania obejmowała: Fundusz Rozwoju Dróg, fundusz Rozwoju 

Przewozów Autobusowych, Lokalne Grupy Działania oraz Program Rozwoju Obszarów 

Wiejskich w nowej perspektywie finansowej orz programy Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska. Podczas Konwentu rozmawiano również o programach pomocowych 

dla mieszkańców, z których również korzysta gmina Więcbork. Chodzi tu o Program „czyste 

Powietrze” oraz Program „Ciepłe Mieszkanie”. Jeżeli chodzi o ten drugi Program, to jeszcze  

w dniu sesji zostanie podpisana umowa na prawie 5.000.000, 00 zł środków dla mieszkańców 

gminy Więcbork, w ramach, których lokatorzy mieszkań w budynkach wielorodzinnych, 

najemcy mieszkań komunalnych i wspólnot od 3-7 lokali mieszkalnych mają szansę otrzymać 

dotację do wymiany kotów i poprawę efektywności energetycznej swoich lokali. W tym 

samym dniu Burmistrz uczestniczył w zorganizowanym przez Gminę Więcbork szkoleniu dla 

organizacji pozarządowych i stowarzyszeń, szkół przedsiębiorców, w ramach nowej 

perspektywy finansowej i środków do pozyskania w ramach Lokalnej Grupy Działania. 

Szkolenie poprowadził p. Sławomir Rekowski (LGD). Ponadto Burmistrz tego dnia wziął 

udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Jeleń /miejsce: świetlica wiejska sołectwa 

Jeleń/.   

19.03.2024 r. – udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Zakrzewska Osada /miejsce: 

świetlica wiejska sołectwa Zakrzewska Osada/. 

20.03.2024 r. – udział w spotkaniu samorządowców powiatu sępoleńskiego wraz ze spółkami 

wodnymi. Na spotkaniu ustalono, że obecnie gminy wesprą działalność spółek wodnych 

poprze przekazywanie im zleceń, które mogą być przez niezrealizowane /miejsce: Starostwo 

Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim/. Tego samego dnia Burmistrz wziął udział w zebraniu 

sprawozdawczym sołectwa Dalkowo /miejsce: dom p. Sołtys/ oraz zebraniu 

sprawozdawczym sołectwa Pęperzyn /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Pęperzyn/. 
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21.03.2024 r. – udział w spotkaniu z przedstawicielami Pomorskiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej. Następnie Burmistrz uczestniczył w spotkaniu z Dyrektor Biura Obsługi 

Oświaty Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzką, podczas, którego omówiono 

sprawy bieżące dotyczące zakończonej rekrutacji do Klubu Dziecięcego oraz oddziałów 

przedszkolnych i kwestie dotyczące projektu rozbudowy Klubu Dziecięcego. W tym dniu 

odbyło się również zebranie sprawozdawcze sołectwa Adamowo, w którym uczestniczył 

Burmistrz /miejsce: świetlica OSP w Sypniewie/. 

22.03.2024 r. – udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Witunia /miejsce: świetlica 

wiejska sołectwa Witunia/. 

23.03.2024 r. – udział w otwarciu III Turnieju Charytatywnego Służb Leśnych i Kół 

Łowieckich w halowej Piłce Nożnej /miejsce: „Krajna Arena” w Sępólnie Krajeńskim/ oraz 

udział w Powiatowej Wystawie Stołów Wielkanocnych w Sośnie. Gminę Więcbork podczas 

Wystawy Stołów reprezentowało Koło Gospodyń Wiejskich ze Śmiłowa, które przygotowało 

liczne i smaczne tradycyjne potrawy. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w zebraniu 

sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej w Więcborku /miejsce: Remiza OSP  

w Więcborku/.  

24.03.2024 r. – udział w Koncercie Pieśni Pasyjnych zorganizowanym przez Chór 

„LUTNIA” w Więcborku. 

25.03.2024 r. – udział w otwarciu I Konkursu Ortograficznego „O Złote Pióro 

Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku i Burmistrza Więcborka”, zorganizowanego 

przez Miejsko-Gminną Bibliotekę Publiczną w Więcborku. W tym dniu Burmistrz 

uczestniczył również w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Górowatki /miejsce: dom  

p. Sołtys/ oraz zebraniu sprawozdawczym sołectwa Runowo Krajeńskie /miejsce: świetlica 

wiejska sołectwa Runowo Krajeńskie/. 

26.03.2024 r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych oraz zebraniu 

sprawozdawczym sołectwa Zakrzewek /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Zakrzewek/. 

 

Informacje dodatkowe: 

 

• 21 marca 2024 r. nastąpiło otwarcie ofert w ramach przetargu „Modernizacja oświetlenia 

drogowego na terenie miasta i gminy Więcbork” oszacowana wartość zadania: 246.999, 

99 zł, dofinansowanie z Rządowego Funduszu „Polki Ład” edycja nr IX na kwotę: 

197.600, 00 zł brutto. Wpłynęło osiem ofert. Najwyższa oferta wynosiła: 427.130, 98, zł, 

a najniższa oferta opiewała na kwotę: 123.750, 00 zł. Ze względu na tak niska złożoną 

ofertę w chwili obecnej uruchomiona zostaje procedura wyjaśnień odnośnie tzw. rażąco 

niskiej ceny. Jest to pierwszy przetarg na wymianę oświetlenia ulicznego, tzn. w pierwszej 

kolejności ogłoszono przetarg na wymianę oświetlenia, którego właścicielem jest Gmina 

Więcbork. Dotyczy to 125 lamp. Natomiast względem wymiany pozostałych ponad 

tysiąca lamp, ogłoszone zostanie kolejne postępowanie przetargowe. Tu wymagane będą 

stosowne umowy z właścicielem lamp, tj. ze Spółką ENEA (uzyskanie prawa 

dysponowania nieruchomością). Gmina Więcbork pozyskała ponad 2.200.000, 00 zł na 

wymianę całego oświetlenia ulicznego z sodowego na led. Nowe oświetlenie typu led ma 

być zaprojektowane z redukcją oświetlenia od godz. 23:00 – 5:00 nad ranem o 30%. Dla 

użytkowników różnica będzie nieodczuwalna, natomiast w skali gminy, będzie to realne 

zmniejszenie zużycie energii elektrycznej. Szacuje się, że po dokonaniu wymiany, zużycie 
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energii elektrycznej powinno spaść, o 50%, co oznacza, że po włączeniu wszystkich lamp, 

zużycie energii będzie takie, jak obecnie przy włączonej obecnie połowie z nich.  

• Nabór do oddziałów przedszkolnych wielogodzinnych na 116 miejsc, złożono 103 

wnioski, zatem pozostały jeszcze miejsca wolne. Do oddziałów pięciogodzinnych na 62 

miejsca, złożonych zostało 26 wniosków. Na terenie gminy Więcbork pozostało jeszcze 

około 50 wolnych miejsc w oddziałach przedszkolnych. Pokazuje, to, że dostosowanie 

obiektów, które oświatowych na terenie gminy Więcbork jest bardzo dobrze dopasowane 

do potrzeb w przedmiotowym zakresie. Jeżeli chodzi o Klub Dziecięcy, są 

przygotowywane znamy, jeżeli chodzi o nabór. Na pewno wyeliminowana zostanie 

kolejność składania wniosków. Ta kolejność składania wniosków miała znaczenie tylko  

w jednym przypadku, a mianowicie, jeżeli zostawało jedno wolne miejsce w Klubie 

dziecięcym, a było dwoje dzieci, które mają ta samą ilość punktów. Niemniej w tym roku, 

wszystkie dzieci rodziców pracujących znalazły miejsce w Klubie Dziecięcym. 

Wniosków więcej niż dostępnych miejsc jest 10. Przy planach perspektywicznych 

zwiększenia miejsc w Klubie z 30 miejsce do 60 miejsc, w rezerwie pozostaje 20 miejsc. 

Jest to racjonalne rozwiązanie, które na wiele lat rozwiąże problem rodziców. 

 

W tym miejscu zaprezentowany został obecnym projekt przebudowy Przedszkola 

Gminnego w Więcborku i rozbudowy części, w której mieści się obecnie Klub Dziecięcy 

– projekt złożony został w Starostwie Powiatowym w Sępólnie Krajeńskim o wydanie 

pozwolenia na budowę. 

  

Ad.9 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

/odp. na interp. radnego J. Kabattek/ 

 

✓ Złożona interpelacja przekazana została pismem do Zarządu Dróg Powiatowych  

w Sępólnie Krajeńskim – interpelacja i odpowiedź Dyrektora ZDP w Sępólnie Krajeńskim 

umieszczona została w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork w zakładce 

Rada Miejska „Interpelacje i Zapytania Radnych - kadencja 2018-2024”. 

 

/odp. na interp. radnej A. Łańskiej/ 

 

✓ Złożona interpelacja przekazana została pismem do Zarządu Dróg Powiatowych  

w Sępólnie Krajeńskim – interpelacja i odpowiedź Dyrektora ZDP w Sępólnie Krajeńskim 

umieszczona została w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork w zakładce 

Rada Miejska „Interpelacje i Zapytania Radnych - kadencja 2018-2024”. 

 

Ad.10 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radna Natasza Ksobiak w imieniu mieszkańców ul. Świerkowej na Osiedlu Łopiennik 

zwróciła się z prośbą o doświetlenie ww. lokalizacji. Obecnie w tym miejscu nie ma ani 

jednego punktu świetlnego. Ponadto wnioskowała w imieniu mieszkańców Osiedla 

Łopiennik o zagospodarowanie miejsca przeznaczonego na pojemniki do gromadzenia 

popiołu. Mieszkańcy we własnym zakresie zorganizowali sobie utwardzenie dojścia do 

tego miejsca poprzez wykorzystanie własnych materiałów typu: płyta chodnikowa, czy 

płyta jumbo. Jednakże same pojemniki usytuowane są na grząskim terenie i o utwardzenie 

tego miejsca apelują mieszkańcy. 



11 
 

• W imieniu mieszkańców ulicy Kościuszki w Więcborku radna zwróciła się  

o przewieszenie znaku ograniczającego prędkość, który obecnie usytuowany jest od 

strony ul. Hallera i przez to jest niewidoczny i źle interpretowany przez kierowców. 

Mieszkańcy proszą o sprawdzenie prawidłowości oznakowania i interwencję  

w sprawie /umieszczenie znaku w taki sposób, aby ograniczenie prędkości ewidentnie 

wskazywało, że obejmuje ono ulicę Kościuszki/.  

2. Radny Andrzej Wenda wnioskował do Burmistrza Więcborka i Przewodniczącej Rady 

Miejskiej w Więcborku o wywołanie uchwały Rady Miejskiej – stanowiska, w związku  

z krzywdząca oceną strat wywołanych przez ubiegłoroczną suszę w uprawach. Prawie 

połowa wniosków została rozpatrzona negatywnie, tym samym wielu rolników, którzy 

ponieśli konkretne straty nie otrzymała z tego tytułu żadnej rekompensaty – wsparcia 

finansowego. Poprzez takie działania rolnicy mieszkający w sąsiedztwie zostali 

poróżnieni, bo jednych, system po weryfikacji ocenił pozytywnie straty w wysokości 

30%, innych negatywnie. Apelował, aby stanowisko w tej sprawie sprawiedliwej 

weryfikacji strat do upraw, a nie do całości powierzchni, trafiło do Kujawsko-Pomorskiej 

Izby Rolniczej, Wojewody Kujawsko-Pomorskiego oraz do Ministerstwa Rolnictwa. 

Ad.11 Sprawozdanie z działalności Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku za 2023r. przedstawiła Dyrektor Jednostki p. Hanna Półgęsek.  

 

Sprawozdanie stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu – dostępne do wglądu  

w biurze RM w Więcborku oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy 

Więcbork. 

 

Sprawozdanie uzupełnione zostało prezentacją multimedialną. 

 

Dyrektor MGOPS kończąc swoje wystąpienie podziękowała swojemu poprzednikowi  

p. Tomaszowi Siekierce, który był współtwórcą sukcesów i zadań, które przedstawione 

zostały w sprawozdaniu. Osobiście podziękowała mu za wspaniałą załogę pracowników, 

którą stworzył i, z którą ona ma przyjemność obecnie pracować. Obejmując stanowisko 

spotkała się z ogromnym wsparciem zarówno ze strony seniorów, z którymi odbyła spotkanie 

i jednocześnie ze strony kadry MGOPS w Więcborku, która jest wspaniałym zespołem. 

Podziękowania skierowane zostały także do Burmistrza Więcborka, jego Zastępcy oraz 

Skarbnik Gminy Więcbork oraz Radzie Miejskiej w Więcborku za wsparcie działań 

zrealizowanych w roku 2023. Prosiła o takie samo wsparcie w roku bieżącym. Zapewniła, że 

dopełni wszelkich starań, aby realizacja przypisanych Jednostce działań, dalej była na, jak 

najwyższym poziomie. Tak, jak wspomniał Burmistrz Więcborka, MGOPS jest na etapie 

negocjacji, dotyczących przekształcenia Jednostki w Centrum Usług Społecznych, na czym 

bardzo jej zależy. Ośrodek, chce dostosowywać usługi do potrzeb społecznych, po to, aby 

mieszkańcom żyło się, jak najlepiej i mieli wsparcie w szerokim zakresie.     

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję mówiąc, że działalność Miejsko - Gminnego 

Ośrodka Pomocy w Więcborku ocenia w dwóch aspektach. Po pierwsze w aspekcie 

niezaprzeczalnej fachowości i pełnego profesjonalizmu pracowników. W tej kwestii nie ma 

żadnych wątpliwości, co wielokrotnie było podnoszone na tym forum. Drugim aspektem, 

którego nie sposób pominąć, jest działalność Ośrodka skierowana do seniorów z terenu gminy 

Więcbork i w odpowiedzi na ich potrzeby. Jej zdaniem tego, jak zaopiekowani są seniorzy  

w gminie Więcbork, mogą pozazdrościć inne gminy. Natomiast opinie, że na terenie gminy 

Więcbork dla tej grupy społecznej nic się nie dzieje, są krzywdzące zarówno dla uczestników 

wielu aktywności dedykowanych przez MGOPS w Więcborku, jak i dla samego Ośrodka, 

który, co zresztą widoczne było w prezentacji, oferuje im wiele różnorodnych działań. 
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Ponadto więcborscy seniorzy są grupą zauważalną wszędzie. Spacerując wokół jeziora 

Więcborskiego można spotkać seniorów – grupę nordic walking, przychodząc do centrum 

Aktywności Seniora, spotykamy seniorów, którzy świetnie się bawią i realizują w wielu 

dziedzinach - artystycznie, kulinarnie i kulturalnie. Dlatego też komentarze, że propozycje dla 

seniorów z gminy Więcbork są niewystarczające, nie mają pokrycia w realnym 

zaangażowaniu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku, jego 

pracowników i koordynatorów. Nie zgadza się z takim podejściem i jednocześnie dziękuje 

wszystkich pracownikom ośrodka, którzy działają, na rzecz wszystkich seniorów i osób 

niepełnosprawnych z terenu gminy Więcbork. Wielki szacunek należy się dla ich 

zaangażowania, poświecenia niejednokrotnie czasu wolnego i działania na rzecz seniorów. 

 

Burmistrz Więcborka wyraził swoją wdzięczność i podziw dla wszystkich pracowników 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku. Nie ma, nie miał i mieć, nie 

może żadnych wątpliwości, co do tego, jak wspaniałym zespołem są pracownicy Ośrodka, jak 

wiele robią i, jak dobrze pracują i, jak bardzo są zaangażowani w realizację nie tylko tego, do 

czego obliguje ustawa o pomocy społecznej, ale również wielu innych działań na rzecz 

mieszkańców gminy Więcbork w szerokim ujęciu, tj. dzieci, młodzieży, osób dorosłych, 

seniorów. Burmistrz podkreślił i zaakcentował fakt, że w ubiegłym roku na wizytę studyjną 

do Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku, przyjechała ekipa z Łodzi, 

po to, aby zobaczyć, jak w Więcborku są realizowane zadania na rzecz naszych seniorów. To, 

co dzieje się na rzecz seniorów w gminie Więcbork podawane jest, jako przykład dobrych 

praktyk. To do Więcborka przyjeżdżają różne ośrodki i organizacje, żeby zobaczyć, jak to 

robić i, jak realizować. Od MGOPS w Więcborku uczą się inni i za to wielkie wyrazy uznania 

i podziękowania. Życzył Dyrektor MGOPS i wszystkim pracownikom realizacji założonych 

bardzo ambitnych planów, trzyma kciuki za ich pomyślne sfinalizowanie i deklaruje pełną 

współpracę oraz wzajemną pomoc. Pogratulował również seniorom, którzy są w głównej 

mierze beneficjentami działań podejmowanych przez MGOPS w Więcborku – działajcie tak 

dalej, jesteśmy z was dumni.  

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono.  

 

Ad.12 Działania Promocyjne Gminy Więcbork w roku 2023 przedstawił Zastępca 

Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka tytułem wstępu powiedział, że każda uroczystość, każde 

wydarzenie, spotkanie wymaga należytego przygotowania. Przykładem tego jest dokonane na 

tej sesji rozdanie nagród „Rycerza”, które wiązało się z dopracowaniem wielu szczegółów 

organizacyjnych. Dlatego też wiele osób zaangażowanych jest w podobne przedsięwzięcia. 

Podziękowania skierowane zostały do pracowników obsługi Urzędu Miejskiego  

w Więcborku, a przede wszystkim do p. Katarzyny Włodarczak Inspektor ds. Promocji  

w UM, która spina tego typu wydarzenia od strony organizacyjnej. Pomagają jej w tym  

p. Magdalena Starzecka, p. Karolina Flicińska – Obara oraz pozostali pracownicy Urzędu, 

jeżeli zachodzi taka potrzeba. Cieszy fakt, że można też liczyć sołtysów z terenu gminy 

Więcbork i radnych Rady Miejskiej w Więcborku, który uczestniczą w wydarzeniach, 

niejednokrotnie czynnie, tak jak jest to w przypadku radnego i sołtysa p. Jana Antczaka, który 

udostępnia swoje gołębie dla uświetnienia obchodów 3 Maja. Osobiście za duży sukces uznał 

zmaterializowanie wyczekiwanego celu, jakim było postawienie tablic inskrypcyjnych na 

Cmentarzu w Karolewie. Ambicją było zapewnienie temu miejscu pamięci właściwej i godnej 
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oprawy i to się udało. Wyraził nadzieję, że uda się jeszcze wyremontować Kaplicę w środku, 

co będzie zwieńczeniem zamierzonych celów odnośnie tego miejsca.  

  

Działania promocyjne przedstawione zostały w przygotowanej prezentacji 

multimedialnej. 

 

Po prezentacji Zastępca Burmistrza dodał, że w wydarzeniach uczestniczy wiele organizacji 

i stowarzyszeń, a ponadto szkoły i harcerze. Jest to budujące i cieszy. Nie jest prawda, że 

trzeba wzmacniać te wydarzenia i mało się dzieje. Na prezentacji ukazano wyciąg z około 

siedemdziesięciu wydarzeń, które miały miejsce, a było ich w sumie znacznie więcej – około 

stu. 

Następnie Zastępca Burmistrza przedstawił obecnym materiał promujący gminę Więcbork 

/spot promocyjny/, który był przygotowywany przez miniony rok. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Burmistrz Więcborka przyłączył się do podziękowań, które składał, jego Zastępca 

pracownikom Urzędu Miejskiego w Więcborku na czele z p. Katarzyna Włodarczak. 

Podziękował również swojemu zastępcy, bo to on czuwa nad organizacją tych wszystkich 

wydarzeń, koordynuje je i jest niejednokrotnie inicjatorem części zdarzeń. Oglądając 

prezentację wydarzeń roku 2023 może powiedzieć z dumą, jak wiele oprócz realizowanych 

inwestycji, dzieje się na terenie gminy Więcbork w obszarze kultury, sportu, integracji 

społecznej i turystyki. Pokazana prezentacja wskazuje na to, że gmina Więcbork jest nie tylko 

turystyczną stolicą powiatu sępoleńskiego, ale zasięg ten jest znacznie szerszy, o czym 

świadczą chociażby tablice rejestracyjne aut parkujących przy plaży miejskiej w miesiącach 

letnich. To, co zostało zaprezentowane pokazuje, że racjonalnie i efektywnie wykorzystywane 

jest potencjał gminy Więcbork, a przede wszystkim potencjał tkwiący w jej mieszkańcach. 

 

Przewodnicząca RM zapytała, czy spot promocyjny dostępny będzie na stronie Gminy 

Więcbork.  

 

Zastępca Burmistrz Więcborka potwierdził, że film dostępny będzie na stronie Gminy 

Więcbork. Spot czekał na swoją premierę na sesji. Pomysłem jest też wyświetlanie filmu 

przed seansami filmów w kinie i na wszystkich wydarzeniach, jeżeli będzie możliwość 

prezentacji. Kończąc Burmistrz skwitował, że cyt: „Więcbork na prawdę jest piękny” – 

koniec cytatu”.  

 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 
Ad.13-15 Projekty uchwał finansach przedstawiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina 

Kruk  

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024, 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.17.2024 z dnia 22 marca 2024 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85203 o kwotę 14.178,00 zł z przeznaczeniem 
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na finansowanie ośrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi. W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4210, §4300 i §4700. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.16.2024 z dnia 19 marca 2024 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85295 o kwotę 244.410,31 zł z przeznaczeniem 

na sfinansowanie wypłat dodatków osłonowych, przysługujących za okres od 1 stycznia 2024 

r. do 30 czerwca 2024 r. wraz z kosztami obsługi zadania. W planie finansowym wydatków 

budżetu zmiany ujęte zostały w §3110, §4010, §4110, §4120 i §4710. 

3. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.17.2024 z dnia 22 marca 2024 r. 

określającego plan dotacji (§2060) w rozdz. 85506 na kwotę 1.030,00 zł z przeznaczeniem na 

realizację zadań z zakresu świadczeń wychowawczych. W planie finansowym wydatków 

budżetu zmiany ujęte zostały w §3110 i §4210. 

4. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych  

w związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków z Funduszu Pomocy na 

niżej wymienione zadania realizowane na podstawie Ustawy z dnia 12 marca 2022 r.  

o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa: 

• pomoc w formie zasiłku okresowego (pomoc przyznawana na podstawie art. 29 i 30)  

w rozdziale 85214 zwiększa się dochody (§2100) i wydatki (§3290) o kwotę 259,00 zł, 

 

• wypłata świadczeń pieniężnych 40 zł za osobę dziennie (pomoc przyznawana na 

podstawie art. 13 ust. 1 ww. Ustawy) w rozdziale 75495 zwiększa się dochody (§2100)  

i wydatki (§3280) o kwotę 2.320,00 zł, 

 

• środki na edukację dzieci z Ukrainy w rozdziale 80195 zwiększa się dochody (§2100)  

i wydatki (§4740, §4750 i §4850) o kwotę 12.972,00 zł. 

5. Zwiększa się plan dochodów (§6257) o kwotę 15.163,00 zł i wydatków (§6050, §6057  

i §6059) o łączną kwotę 63.999,00 zł w związku z planowaną realizacją zadania, które ma być 

współfinansowane ze środków budżetu UE pn.: „Przebudowa placów zabaw  

w miejscowościach Jastrzębiec i Pęperzyn oraz budowa siłowni zewnętrznej w miejscowości 

Zgniłka”. Zwiększenie wynika głównie z pozyskania ofert na konkretne elementy siłowni  

i placów zabaw w cenach wyższych niż zakładano. 

6. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 70005 pomiędzy §4400  

a §4430 o kwotę 5.200,00 zł z przeznaczeniem na pokrycie opłat związanych  

z gospodarowaniem mieniem. 

7. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 75011 pomiędzy §4010,  

a §3020 o kwotę 2.000,00 zł z przeznaczeniem na wypłatę ekwiwalentu z tytułu rejestrowania 

stanu cywilnego obywateli w uroczystym stroju. 

8. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75405 §2300 o kwotę 2.000,00 zł  

z przeznaczeniem na wpłatę na Państwowy Fundusz Celowy Policji na zakup psa służbowego 

przeszkolonego w zakresie ujawniania środków odurzających i substancji psychotropowych. 

9. Rozwiązuje się częściowo rezerwę ogólną na kwotę 390.083,00 zł z przeznaczeniem na 

sfinansowanie zadań określonych w pkt 5, 10, 11 i 12 uzasadnienia. 

10. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 85202 §4330 o kwotę 258.000,00 zł 

w związku ze znacznym wzrostem średnich miesięcznych kosztów utrzymania mieszkańców 

gminy w DPS-ach. 

11. Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 90003 §4300 o kwotę 58.000,00 zł  

z przeznaczeniem na wydzierżawienie maszyny do mechanicznego oczyszczania  

i utrzymywania dróg, chodników i placów na terenie Gminy Więcbork. 
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12. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 90095 w §4300 o kwotę 23.247,00 zł 

na sfinansowanie wykonania aktualizacji inwentaryzacji wyrobów zawierających azbest na 

terenie Gminy Więcbork 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024  

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork, 

 

Zmian dokonano w roku 2024 z uwagi na dotychczasowe zmiany w budżecie Gminy 

Więcbork. Ponadto w załączniku przedsięwzięć dodano nowe zadanie pn.: „Infostrada Kujaw 

i Pomorza 2.0” z uwagi na zakończenie realizacji projektu i rozpoczęcie się okresu trwałości. 

Zgodnie z Umową Partnerska zawarta z Województwem Kujawsko-Pomorskim roczne 

koszty, dotycząca trwałości projektu to 12.000, 00 zł. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024 

 

c) w sprawie udzielenia pomocy Finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 

 

 

W budżecie Gminy Więcbork an rok 2024 zabezpieczone zostały środki na udzielenie 

pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego zarówno na wydatki inwestycyjne, jak  

i bieżące. Jeżeli chodzi o wydatki bieżące, to kwota 30.000, 00 zł na organizację transportu 

zbiorowego na terenie powiatu sępoleńskiego – kontynuacja zadania w roku bieżącym. 

Natomiast w przypadku dotacji na zadanie inwestycyjne, chodzi o budowę chodnika wraz  

z infrastrukturą i robotami towarzyszącymi w Zakrzewku – kwota dotacji 50.000, 00 zł oraz 

na przebudowę drogi relacji Sępólno Krajeńskie – Nowy Dwór – Więcbork na odcinku Nowy 

Dwór – Więcbork, kwota 299.000, 00 zł.  

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024 

 

Ad.15-20 Projekty uchwał dotyczące form ochrony przyrody oraz opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi omówił Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska  

i Dróg p. Tomasz Fifielski 

 

a) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2024 roku, 

 

Zgodnie z art. 11a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt rada gminy określa  

w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 marca, program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Stanowi to wypełnienie obowiązku 

zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom przez gminę, wynikającego z art. 11 ust. 1 ww. 

ustawy. W związku z powyższym przygotowany został „Program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2024 

roku”. Obejmuje on swoim zakresem realizację takich zadań jak:  

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt;  
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2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie;  

3) odławianie bezdomnych zwierząt;  

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt;  

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt;  

6) usypianie ślepych miotów;  

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich;  

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych  

z udziałem zwierząt.  

Projekt programu przekazany został do zaopiniowania powiatowemu lekarzowi weterynarii. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024 

 

b) w sprawie zniesienia formy ochrony pomnika przyrody dla drzew wchodzących w skład 

pomnika przyrody „Aleja Dębowa Runowo Krajeńskie – Borzyszkowo”, 

 

 

Podstawę prawną do podjęcia niniejszej uchwały stanowi art. 44 ust. 3 ustawy z dnia 16 

kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody, zgodnie, z którym zniesienia formy ochrony przyrody - 

pomnika przyrody, dokonuje rada gminy w drodze uchwały. W myśl art. 44 ust. 3a ustawy  

o ochronie przyrody projekt uchwały wymaga uzgodnienia z właściwym regionalnym 

dyrektorem ochrony środowiska. Postanowieniem z dnia 27 marca 2024 r. znak 

WOP.623.25.2024.MWK, Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Bydgoszczy 

uzgodnił projekt uchwały Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie zniesienia formy ochrony 

drzewa uznanego za pomnik przyrody w miejscowości Więcbork. Zgodnie z art. 44 ust. 4 

ustawy o ochronie przyrody zniesienie formy ochrony przyrody następuje w razie utraty 

wartości przyrodniczych i krajobrazowych, ze względu, na które ustanowiono formę ochrony 

przyrody lub w razie konieczności realizacji inwestycji celu publicznego w przypadku braku 

rozwiązań alternatywnych lub zapewnienia bezpieczeństwa powszechnego. Biorąc pod uwagę 

powyższe, w celu zapewnienia bezpieczeństwa powszechnego oraz uzyskania zezwolenia na 

usunięcie w/w drzewa, podjęcie niniejszej uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony 

przyrody z ww. drzewa jest uzasadnione. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  
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Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024 

 

c) w sprawie przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika przyrody „Aleja Dębowa 

Runowo Krajeńskie – Borzyszkowo”, 

 

 

Aktem prawnym regulującym obecne cele, zasady i formy ochrony przyrody w Polsce jest 

ustawa z dnia 16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody. Stosownie do jej zapisów rada gminy 

ustanawia pomniki, zdejmuje status pomników a także uzgadnia zakres prac wykonywanych 

na potrzeby ochrony przyrody. Wskazany do pielęgnacji pomnik przyrody, aleja drzew 

rosnących na terenie działki nr ewid. 319/1 w granicach administracyjnych Gminy Więcbork 

stanowiących element grupowego pomnika przyrody – alei 263 drzew ustanowionych 

pomnikiem przyrody na podstawie Uchwały Nr LXX/483/24 Rady Miejskiej z dnia 31 

stycznia 2023 r. Konieczność przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych wynika z potrzeby 

ochrony pomnika przyrody i zwiększeniem bezpieczeństwa osób poruszających się na 

odcinku alei dębowej oraz sąsiednich nieruchomości. Zabiegi pielęgnacyjne na pomniku 

przyrody będą przeprowadzane w terminie do 31 grudnia 2024 r. przy spełnieniu 

następujących warunków:  

a) prace pielęgnacyjne będą przeprowadzone przez firmę specjalistyczną, posiadającą 

uprawnienia do pielęgnacji drzew o charakterze pomnikowym,  

b) wykonywane zabiegi pielęgnacyjne nie spowodują utraty walorów przyrodniczych 

pomnika przyrody oraz zniszczenia gatunków chronionych, występujących w ich obrębie,  

c) przy wykonaniu cięć w koronach oraz przy usuwaniu uschniętych konarów należy dążyć 

do zachowania naturalnego pokroju drzew,  

d) przed wykonaniem zabiegów pielęgnacyjnych pomnik przyrody zostanie poddany 

oględzinom. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono. 
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Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024 

 

 

d) w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika przyrody 

„Aleja Dębowa w Sypniewie”, 

 

Aktem prawnym regulującym obecne cele, zasady i formy ochrony przyrody w Polsce jest 

ustawa z dnia 16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody. Stosownie do jej zapisów rada gminy 

ustanawia pomniki, zdejmuje status pomników, a także uzgadnia zakres prac wykonywanych 

na potrzeby ochrony przyrody Wskazany do pielęgnacji pomnik przyrody, aleja drzew 

rosnących na terenie działki nr ewid. 260/2 w granicach administracyjnych Gminy Więcbork 

stanowiących element grupowego pomnika przyrody – alei 139 drzew ustanowionych 

pomnikiem przyrody na podstawie Uchwały Nr XX/132/2016 Rady Miejskiej w Więcborku  

z dnia 24 czerwca 2016r. Konieczność przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych wynika  

z potrzeby ochrony pomnika przyrody i zwiększeniem bezpieczeństwa osób poruszających się 

na odcinku alei dębowej oraz sąsiednich nieruchomości. Zabiegi pielęgnacyjne na pomniku 

przyrody będą przeprowadzane w terminie do 31 grudnia 2024 r. przy spełnieniu 

następujących warunków:  

a) prace pielęgnacyjne będą przeprowadzone przez firmę specjalistyczną, posiadającą 

uprawnienia do pielęgnacji drzew o charakterze pomnikowym,  

b) wykonywane zabiegi pielęgnacyjne nie spowodują utraty walorów przyrodniczych 

pomnika przyrody oraz zniszczenia gatunków chronionych, występujących w ich obrębie,  

c) przy wykonaniu cięć w koronach oraz przy usuwaniu uschniętych konarów należy dążyć 

do zachowania naturalnego pokroju drzew,  

d) przed wykonaniem zabiegów pielęgnacyjnych pomnik przyrody zostanie poddany 

oględzinom. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 
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Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024 

 

e) w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/77/19 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 25 

września 2019 r. w zakresie przebiegu drogi gminnej nr 020220C relacji Runowo 

Krajeńskie – Chłopigost 

 

Uchwała zmienia przebieg drogi gminnej nr 020220C relacji: Runowo Krajeńskie - 

Chłopigost, która należy do kategorii dróg gminnych publicznych przyjętych uchwałą Nr 

XIII/77/19 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 25 września 2019 r. w sprawie zaliczenia dróg 

do kategorii dróg gminnych na terenie Gminy Więcbork. Powyższa zmiana podyktowana jest 

zmianą przebiegu drogi gminnej nr 020220C poprzez dodanie odcinka drogi stanowiącego 

działki nr ewid. 264/1 obręb Runowo Krajeńskie, oraz działek nr ewid. 114/1, 220/1 obręb 

Witunia, które są własnością Gminy Więcbork. Zmiana przebiegu drogi wynika  

z konieczności uzupełnienia sieci dróg gminnych publicznych służących miejscowym 

potrzebom oraz uzyskaniem dofinansowań w zakresie przebudowy, remontu ww. drogi  

z środków zewnętrznych. Dnia 22 marca 2024 r. Zarząd Powiatu w Sępólnie Krajeńskim 

Uchwałą Nr 120/359/2024 zaopiniował pozytywnie propozycję zmiany przebiegu drogi 

gminnej nr 020220C relacji Runowo Krajeńskie - Chłopigost na terenie gminy Więcbork. 

Zgodnie z art. 42 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz art. 13 pkt 2 

ustawy z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów 

prawnych, uchwała, jako akt prawa miejscowego podlega ogłoszeniu w wojewódzkim 

dzienniku urzędowym. Zgodnie z art. 7 ust. 3 ww. ustawy o drogach publicznych ustalenie 

przebiegu istniejących dróg gminnych następuje w drodze uchwały rady gminy. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024 

 

Ad.21 Projekt uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Więcbork 

przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 



21 
 

 

Ustawa z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne w art. 37 stanowi, że Rada określa, w drodze 

uchwały będącej aktem prawa miejscowego, corocznie do dnia 20 maja sezon kąpielowy, 

który obejmuje okres między 1 czerwca, a 30 września oraz corocznie do dnia 20 maja wykaz 

kąpielisk na terenie gminy lub na polskich obszarach morskich przyległych do danej gminy.  

Organizator kąpieliska jest obowiązany do dnia 31 grudnia roku poprzedzającego sezon 

kąpielowy, w którym kąpielisko ma być otwarte, przekazać wójtowi, burmistrzowi lub 

prezydentowi miasta wniosek o umieszczenie w wykazie kąpielisk. Wniosek powinien 

zawierać informacje zgodnie z art. 37 ust.4 i 5. Kompletny wniosek dotyczący kąpieliska 

złożył Urząd Miejski w Więcborku. Zgodnie z art. 37 Prawa wodnego przekazano do 

zaopiniowania projekt uchwały Wodom Polskim, właścicielowi wód oraz właściwemu 

organowi Inspekcji Ochrony Środowiska i powiatowemu inspektorowi sanitarnemu. Projekt 

został zaopiniowany pozytywnie. Burmistrz Więcborka poprzez obwieszczenie przedstawił 

do publicznej wiadomości projekt uchwały na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego  

w Więcborku. Do dnia 2 lutego 2024 r. nie wpłynęły żadne wnioski. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

 
 

Pytań nie było 
 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024 

 

Ad.22 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników oraz kandydatów na strażaków Ochotniczych Straży Pożarnych  

z terenu gminy Więcbork przedłożył Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski. 

 

W październiku 2023 r. do Burmistrza Więcborka wpłynął wniosek o zmianę wysokości 

ekwiwalentu dla strażaków i strażaków ratowników za udział w działaniach ratowniczych 

oraz za udział w szkoleniach w 2024 r. Odpowiadając na pismo złożone przez Prezes Zarządu 

Oddziału Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP w Więcborku 

Druhnę Teresę Dropinską Burmistrz udzielił informacji, że zgodnie z nową ustawą  

o Ochotniczych Strażach Pożarnych, każda jednostka samorządu terytorialnego musi 

podejmować uchwałę o wysokości ekwiwalentu pieniężnego, co najmniej raz na dwa lata. 

Uchwała, która reguluje dotychczasową wysokość ekwiwalentu, obowiązuje od kwietnia 

2022 r., dlatego też na sesji bieżącej przedłożony został Radzie projekt nowej uchwały w tej 
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sprawie, wprowadzającej nowe stawki i nowe zasady. Doceniając zaangażowanie Członków 

OSP działających na terenie gminy Więcbork w wykonywanie zadań określonych dla 

jednostek ochrony przeciwpożarowej oraz ich działalności na rzecz społeczności lokalnej 

proponuje się zwiększenie ekwiwalentu, a tym samym w pełni przychyleniu się do wniosku,  

o którym mowa powyżej.     
 

Ustala się wysokość ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży 

Pożarnej z terenu gminy Więcbork za udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 

szkoleniu lub ćwiczeniu na kwotę:  

1) 20,00 złotych brutto (słownie zł.: dwadzieścia 00/100) za każdą rozpoczętą godzinę od 

zgłoszenia wyjazdu z jednostki ochotniczej straży pożarnej w przypadku udziału w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej lub ćwiczeniu;  

2) 10,00 złotych brutto (słownie zł.: dziesięć 00/100) za każdą godzinę od zgłoszenia wyjazdu 

z jednostki ochotniczej straży pożarnej w przypadku udziału w szkoleniu pożarniczym.  

Ustala się ekwiwalent pieniężny dla kandydatów na strażaków ratowników Ochotniczej 

Straży Pożarnej z terenu gminy Więcbork, o których mowa w art. 9 ust. 2 pkt 1 ustawy z dnia 

17 grudnia 2021 r. o ochotniczych strażach pożarnych, za każdą rozpoczętą godzinę szkolenia 

podstawowego na kwotę 5,00 złotych brutto (słownie zł.: pięć 00/100). 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

 
 

Pytań nie było 
 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024 
 

Ad.23 Wolne wnioski i informacje. 

 

W tej części obrad głos zabrał Burmistrz Więcborka, który odniósł się do przedstawionego 

przez siebie sprawozdania z działań pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. Mówił, że 

sprawozdanie to było bardzo obszerne i szczegółowe, co wynika z licznych zebrań 

sprawozdawczych poszczególnych sołectw gminy Więcbork (22 zebrania). Sołtysi 

przedstawiali sprawozdania z wykonania funduszu sołeckiego w roku 2023. Raz jeszcze 

podziękował wszystkim sołtysom gminy Więcbork, wszystkim członkom rad sołeckich  

i mieszkańcom za przybycie na zebrania i bardzo merytoryczne rozmowy, deklaracje i chęć 

dalszej współpracy. Burmistrz uzupełnił też swoje wcześniejsze sprawozdanie o informację 
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dotyczącą rozmów z Dyrektorem Departamentu Infrastruktury Drogowej Urzędu 

Marszałkowskiego w Toruniu. Po tych rozmowach może potwierdzić, że dwie drogi 

rowerowe; Runowo Krajeńskie – Borzyszkowo oraz Firma „Gabi-Bis” – Zabartowo, zostaną 

wpisane do tzw. Planu poprawy bezpieczeństwa poprzez budowę dróg rowerowych w ramach 

środków z funduszy europejskich dla Kujaw i Pomorza, środków, którymi będzie dysponował 

Marszałek Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Patrząc w najbliższa przyszłość, to już  

w przyszłym roku rozpocznie się budowa dwóch ścieżek rowerowych: Więcbork – Firma 

„Gabi-Bis” i Więcbork Runowo-Krajeńskie. Natomiast w kolejnych latach budowa ścieżek 

rowerowych na trasach: Runowo Krajeńskie – Borzyszkowo oraz Firma „Gabi-Bis” – 

Zabartowo. 

Przewodnicząca RM przypomniała radnym o złożeniu oświadczeń majątkowych do końca 

kwietnia 2024 roku za rak 2023. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku oraz Burmistrz Więcborka złożyli radnym 

i mieszkańcom gminy Więcbork Życzenia Wielkanocne. 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady siedemdziesiątej drugiej sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 

 

 
 


